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Abstract 

This study aims to investigate the impact of the syllabus on 

vocabulary acquisition. The study focuses mainly on SPINE in particular, 

one, two and three series for basic schools pupils. Then it processes 

vocabulary acquisition as the main issue in language learning after 

explaining definitions, importance and types and pointed to classroom 

activities in vocabulary acquisition with many examples . Teachers role in

acquiring vocabulary in accordance with their functions. The data which 

has been collected by a questionnaire included 50 teachers, their case 

study basic school pupils who study SPINE syllabus. The finding of the 
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present study clearly indicates that syllabus affects on pupils  in 

vocabulary acquisition. The impact of classroom is very important for 

adding new vocabulary to the pupils, such as pictures, games and direct 

translation. This depend on the following recommendations : Creating 

new syllabus instead of SPINE series include useful materials that help 

teachers and pupils to deal with each others. Initiate new technique in 

classroom to add more activities to rich pupils' vocabulary. Pupils need 

strong opportunities to build their personal warehouse of words, to 

develop deep levels of words knowledge, and acquire a toolbox of 

strategies that aids their independent word acquisition. Computer 

technology can be used effectively to help teaching vocabulary.

المستخلص 

تهدف( هذه( الدراسة( إلى( تقصى( ( تأثيمر( المقرر( في( اكتسالب( المفردات

( علىSPINEاللغوينِة( عن( طرينِق( الشاالرة( للمقرر( من( نالحيمة( عالمة( ومقرر( ال( 

وجه( الخصوص( الجزء( الول،( والثالني( والثاللث( المقررة( لتلميمذ( مرحلة

السالس.( كمال( عملت( الدراسة( على( معاللجة( اكتسالب( المفردات( اللغوينِة

بصفة( أسالسيمة( بعد( توضايمح( مالهيمة( تعرينِفهال( ،( أهميمتهال( وأنواعهال( باللضاالفة( إلى

فوائد( النشالطالت( داخل( الفصل( الدراسي( في( معرفة( المفردات( اللغوينِة( مع

اال إبراز( بعض( المثلة( .( ودور( المعلميمن( في( وصول( اللغة( للتلميمذ( وفق

لخبراتهم( التعليمميمة.( جمعت( البيمالنالت( عن( طرينِق( الستبالنة.( وكالنت( عيمنة

اال( بمرحلة( السالس( ممن( ينِدرسون( مقرر( ال(  .SPINEالدراسة( خمسيمن( معلم
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وتشيمر( نتالئج( الدراسة( إلى( تأثيمر( المقرر( على( التلميمذ( في( اكتسالب( المفردات

اللغوينِة.( كمال( أكدت( الدراسة( على( مدى( أهميمة( إضاالفة( مفردات( جدينِدة

للتلميمذ( مثل( الصور( ،( واللعالب( والترجمة( المبالشارة.

ارتكزت( هذه( الدراسة( على( بعض( التوصيمالت( التالليمة( :( استصدار( مقرر( جدينِد

بدينِل( لسلسلة( السبالينِن( ينِحتوى( على( مواد( مفيمدة( تخدم( المعلميمن( والتلميمذ

في( التعالمل( مع( بعضهم( .( ابتداع( تقنيمالت( جدينِدة( لضاالفة( نشالطالت( باللفصل

لثراء( المفردات( اللغوينِة( لدى( التلميمذ( .( حوجة( التلميمذ( لبنالء( مقدراتهم

الشخصيمة( للتعالمل( مع( المفردات( بطرينِقة( عميمقة( ومعرفة( الدوات

الستراتيمجيمة( التي( تسالعد( في( استقلليمتهم( في( اكتسالب( المفردات( .( ينِمكن

استعمالل( تقنيمة( الحالسوب( اللى( بطرينِقة( مؤثرة( في( تدرينِس( المفردات( .
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